
Høringssvar fra MED og Skolebestyrelsen på Årby Skole 

 

Budgettildeling til Årby Skole - Sprogklassen 

Sprogklasserne ved Årby Skole løser en vigtig og specialiseret opgave for hele kommunen. 

Det anbefales, at der fremover tildeles ressourcer til Sprogklassen med en grundtildeling på 10 

elever og vippemodel, som ligner tildelingen på øvrige specialiserede skoletilbud.  

Det anbefales at der ikke i ressourcetildelingsnotatet fremgår præcist hvilke faggrupper, som skal 

ansættes. Det bør være op til skolens ledelse. 

Ovenstående gør det muligt at oparbejde tilstrækkelig stabil drift og kompetence i tilbuddet. 

Punkt 8– Højere trivsel 

Årby skole anbefaler at der arbejdes målrettet med at styrke børn og unges trivsel og robusthed. 

Det sker blandt andet gennem tidlige indsatser og klogt anvendte ressourcer bl.a. til 

forældresamarbejde. 

Demografinotat for skoleområdet  

Det er bekymrende at antal af elever på kommunens skoler er faldet over 10 år uden at der er 

taget politisk stilling til bæredygtighed og ansvarlig anvendelse af ressourcer til personale og 

bygningsvedligehold. 

Mindre skoler har værdi og skal bevares i det omfang at der kan opretholdes bæredygtige 

børnefælleskaber og faglige kompetencer. 

Bygninger - anlægsrammen 

Vedligeholdelsen af Årby Skole er mangelfuld og bør prioriteres både inde, men særligt ude. 

 

Punkt 6 – sager oversendt til budgetforhandling 

Svendborgmodellen anbefales ikke. Den er for dyr og den vil forlænge børnenes skoledag. I 

forvejen er der mange bevægelsesaktiviteter og varieret undervisning på Årby Skole. 

Man behøver ikke at have idræt på skemaet for at få mere bevægelse ind i skolens hverdag. 

Økonomisk analyse af Kalundborg Kommunes skoletilbud 

Anbefales, så der kan kastes lys på, hvordan vi skal sikre de bæredygtige fællesskaber i lyset af et 

faldende børnetal spredt lidt uens ud over kommunen. 

International Skole 

Det anbefales at der arbejdes videre med at etablere international skole i folkeskoleregi. 

Flytning af Kathøj- Svallerup Hensigtserklæring 



Det anbefales, at der såfremt det besluttes at flytte Kathøj- Svallerup Skole, laves gode men billige 

løsninger, så der kan prioriteres ressourcer til vedligehold af eksisterende bygninger. 

Udover det skal børnenes tarv tages med i overvejelserne og evt. beslutning.  

 

H10 tidlige indsatser 

Det anbefales at der fortsat arbejdes med tidlige og forebyggende indsatser i familierne. 

 

Rengøring 

Det anbefales, at rengøringen tages hjem til Kalundborg Kommune. 
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